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رئیسی در مراسم روز ملی صادرات:
صادرکنندگانافسرانجنگتحریماند

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه ملت ایران همان گونه که 
در جنگ تحمیلی سرافراز شــد، در جنگ تحریمی نیز 
با میــدان داری فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان پیروز و 
سرافراز خواهد شد، تصریح کرد: افسران جنگ تحریمی 
تولیدکننــدگان و صادرکنندگان هســتند که باید برای 
پیــروزی در این نبرد تلاش کنند.به گزارش ایلنا، ســید 
ابراهیم رئیسی صبح دیروز در آئین گرامی داشت روز ملی 
صادرات از همه دست اندرکاران به ویژه صادرکنندگان که 
در عرصه صادرات افتخارات بزرگی برای کشــور آفریدند 
و با وجود تحریم ها و تهدیدها باعث رشد صادرات کشور 
شــدند، قدردانی کرد و گفت: رشد ۴۰ درصدی صادرات 
در سال گذشته و رشد ۱۳ درصدی صادرات غیرنفتی در 
سال جاری نشان از عزم صادرکنندگان و فعالان اقتصادی 
است.رئیس جمهور مراسم گرامیداشت روز ملی صادرات را 
نماد و نمودی از توجه به صادرات و صادرکنندگان دانست 
و افزود: طبیعتا در این نشســت باید به موانع صادرات و 
راه کارهای رشد صادرات توجه شود و در این زمینه بهتر 
و بیشتر از هر نظر، دیدگاه های صادرکنندگان قابل توجه 
است.رئیســی با بیان اینکه کارگروه هایی که برای رشد 
صادرات و رفع موانع پیــش روی صادرکنندگان فعالیت 
می کنند، بایــد به نگاه ها و نظرات صادرکنندگان بیش و 
پیش از دیگران توجه کنند، اظهار داشت: صادرکنندگان 
میدان داران این عرصه هستند و صادرات بدون تردید لازمه 
یک تولید پایدار است.رئیس جمهور با اشاره به نام گذاری 
امسال از سوی رهبر معظم انقلاب تصریح کرد: امسال تمام 
تلاش ما باید در جهت رشد تولید، به ویژه تولید دانش پایه 
و فناوری پایه باشــد. دانشگاه باید در کنار صنعت، معدن، 
کشاورزی و ســایر عرصه های تولید قرار گیرد. اگر بازار، 
اقتصاد و تولید ما دانش پایه و فناوری پایه شد، شاهد رشد 
ارزش افزوده، افزایش تولید، رشد اشتغال و رفع بیکاری و 
تولید کالاهای نام آور در منطقه و جهان خواهیم بود.رئیسی 
آمار ارائه شده از سوی وزیر صنعت، معدن و تجارت مبنی 
بر رشد ۵ درصدی تولید را خبری بسیار خوب توصیف و 
خاطرنشان کرد: همچنین اخبار رشد آمار تولید تجهیزات 
و ابزار تولید، رشد شرکت های بورسی، کاهش نرخ بیکاری 
در کشــور، ارتباط با زیرســاخت های اقتصادی سازمان 
شانگهای و آسیا و اتحادیه اوراسیا، برداشتن موانع ارتباطات 
همســایگی و فعال شدن ارتباطات مختلف با کشورهای 
همسایه خبرهای خوبی برای بخش تولید و اقتصاد و در 
نتیجه رشد و پیشرفت کشور است.رئیس جمهور با اشاره 
به زمینه گسترش ارتباطات اقتصادی با کشورهای منطقه 
گفت: باید سهم ایران از تعاملات اقتصادی منطقه از جمله 
در ترانزیت کالا، گردش پولی و مالی و ســایر عرصه های 
اقتصادی را احیا کنیم. دولت در این زمینه تمام تلاش خود 
را به کار گرفته و آنچه امروز در این مراســم شاهد بودیم 
نیز نشــان می دهد که فعالان اقتصادی نیز در این عرصه 
فعال هستند.رئیسی دستاوردهای ارائه شده در این مراسم 
را گواه آن دانســت که رشــد اقتصادی در کشور آرمانی 
دست نایافتنی نیســت و افزود: دست یافتن به نرخ رشد 
حدود ۵ درصد در شش ماهه اول فعالیت این دولت، یعنی 
در شش ماهه دوم سال ۱۴۰۰، یعنی اینکه امسال بیش 
از ۵ درصد رشد تولید را خواهیم داشت و حتما نرخ رشد 
اقتصادی ۸ درصد که هدف گذاری شده، قابل دست یابی 

است، چرا که زیربناهای آن در کشور وجود دارد.

رئیس مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه:
نظامجمهوریاسلامیایرانیکنظام

الهیاست 
حجت الاســلام عبدالهی در همایش کشــوری مدیران 
ســازمان ثبت گفت: یکی از بهتریــن راهکارهای رفع 
تبعیض در جغرافیای جمهوری اســلامی ایران اجرای 
کامل حدنگاری یا کاداستر است که نقش بی بدیلی در 
شناســایی تصرفات در ید افراد غیر لایق و پیشگیری از 
بــی عدالتی ایفا می کند و این عرصه یکی از مهمترین 
راهبردها در بزنگاه های ســلامت و مبارزه با فساد است.

بــه گزارش ایلنا، رئیس مرکز حفاظــت و اطلاعات قوه 
قضاییــه افزود: کارکنان مجموعه ثبــت در حال حاضر 
وضعیت خوبی از حیث ســلامت در بین مجموعه های 
قوه قضاییه دارند و مراتب تقدیر از عملکرد و گشــایش 
ایجاد شــده در کار مردم توســط این سازمان، از سوی 
نمایندگان ولی فقیه در دو اســتان شخصاً در بازدید از 
این اســتان ها اعلام شده است و قطعاً تا پایان امسال با 
این حرکت جهادی و پیشبرد امور، سازمان ثبت خود را 
در ردیف های برتر خدمت رسانی در بین دستگاه ها معرفی 
می کند.وی با تشریح اقدامات قاطع دستگاه قضایی در 
آزادسازی سواحل و خلع ید زمین خواران و کلاه برداران 
و اجرای حدنگاری ســواحل با کمک مؤثر سازمان ثبت 
گفت: رشــد ۲۷۰ درصدی در شاخص های عملکردی 
این ســازمان در شش ماه به ویژه در صدور اسناد اراضی 
کشــاورزی و اقدامات مؤثر آن در برخورد با شرکت های 
صوری که محلی برای خیانت به کشــور شده بودند، از 
دســتاوردهای دیگر سازمان ثبت اســت.وی در بخش 
دیگری از سخنان خود با اشــاره به اقدامات دشمنان و 
به کار بردن تمام قدرت و امکانات خود جهت سوق دادن 
دنیا به مقابله با حکومــت الهی افزود: باید غفلت زدگان 
و تأثیرگیرنــدگان از این اقدامات را از خواب غفلت بیدار 
کنیم.حجت الاســلام والمسلمین عبدالهی خاطر نشان 
کرد: نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران یک نظام الهی 
است چرا که اتکای آن به ولایت است و قطعاً اگر چنین 
نبود، چنین آرامش و امنیتی وجود نداشت و انشاءاله نظام 
اسلامی در چشم انداز ۱۴۰۴ در جایگاهی قرار بگیرد که 
استکبار و دشمنان این نظام در بهت و تحقیر در مقابل 
این نظام زانو بزنند و این اتفاق خواهد افتاد.رئیس مرکز 
حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه همچنین با تأکید بر لزوم 
هوشیاری در مقابل اقدامات دشمنان تصریح کرد: یکی از 
کارهای موذیانه و مخرب دشمن، سرقت اطلاعات است 
و باید تمام تلاش خود را انجام دهید که هیچ چیزی از 

اطلاعات ما دست نامحرم نیفتد.

خبر

آزادی۹۵درصدبازداشتشدگاندر
استانگلستان

رئیس کل دادگستری استان گلستان با بیان اینکه ۹۵ 
درصد بازداشت شدگان اغتشاشات اخیر استان گلستان 
آزاد شــدند، اظهار کرد: برای تعــدادی از عناصر اصلی 
نیز کیفرخواســت صادر شده است.حیدر آسیابی افزود: 
دســتگاه قضایی استان تمام تلاش خود را به کار گرفت 
تا در کوتاه ترین زمان، وضعیت بازداشت شدگان مربوط 
به اغتشاشات را تعیین تکلیف کند.وی خاطرنشان کرد: 
بر اساس دستورالعمل رئیس قوه قضاییه و دادستان کل 
کشور برخورد توام با رافت اسلامی با معترضان هیجانی 
و برخورد قاطع با اغتشاشــگران ملاک عمل بوده است.

آسیابی افزود: افراد باقی مانده در زندان کسانی هستند که 
اقدام به تخریب اموال عمومی و تمرد نسبت به ماموران 
انتظامی کردند یا هدایت اغتشاشات را به عهده داشته اند.

معاون امنیتی وزارت کشور تشریح کرد؛
آخرینوضعیتهادراوینوزاهدان

معاون امنیتی انتظامی وزارت کشور در حاشیه همایش 
ملی پدافند شــهری درباره وقایع زندان اوین اظهار کرد: 
این که گفته شد مین منفجر شده صحت ندارد.به گزارش 
ایسنا، سید مجید میراحمدی در حاشیه همایش ملی 
پدافند شهری درباره وقایع زندان اوین اظهار کرد: این که 
گفته شد مین منفجر شده صحت ندارد. اتفاقات زندان 
اوین ارتباطی با اغتشاشــات نداشت. ســارقین، اراذل 
و اوباش تصور کردند با توجه به اتفاقات ســطح شــهر، 
نیروهای امنیتی و حراست زندان تمرکز خود را بر روی 
اغتشاشات گذاشتند بنابراین طراحی کردند تا از زندان 
فرار کنند.وی با بیان این که طراحی توســط خود اراذل 
و اوباش انجام شــد، افزود: ارتباط غیرمستقیم در واقع 
بین اتفاق زندان اوین با شــرایط کشــور داشت و اراذل 
و اوبــاش فکر کردند با توجه به شــرایط کشــور توجه 
نیروهای حفاظتی کمتر شده و می توانند از این موضوع 
سو استفاده کنند اما موضوع به خوبی مدیریت شد. این 
اتفاقات در بند سیاســی یا دستگیرشدگان اغتشاشات 
نبود کســی هم فرار نکرد و آمار کشته ها همان هشت 
نفر اســت.معاون امنیتی انتظامی وزارت کشور در مورد 
آخرین وضعیت امنیتی کشــورمان بیان کرد: وضعیت 
استان ها خوب است و اغتشاشات و ناآرامی های شهری 
نداریم. در برخی استان ها تحرکات ایذایی رخ داده اما در 
بسیاری از اســتان ها همین موضوع هم وجود ندارد. در 
برخی دانشــگاه ها تجمعاتی وجود دارد که هر روز رو به 
کاهش است. از نظر ما اغتشاشات شهری در مراحل پایانی 
خود اســت و فضای کشور آرام است هرچند که دشمن 
دنبال این است که آتش را برافروخته نگه دارد ولی الان 
مســاله خاصی نداریم آنها برای روز چهارشنبه فراخوان 
داده بودند اما اتفاقی نیفتاد.میراحمدی درباره اتفاقات روز 
گذشته زاهدان گفت: مساله زاهدان مساله مستقلی است 
دیروز مولوی عبدالحمید خطبه های تحریک آمیز داشت 
و ۱۰۰ - ۱۵۰ نفر از اراذل با سواســتفاده از حرف های 
او به اموال مردم و اهل ســنت حمله کردند که موضوع 
کنترل شــد. در زاهدان اکنون شاهد آرامش هستیم اما 
مولوی عبدالحمید باید توجه بیشتری داشته باشد تا نماز 
جمعه محل سواســتفاده دشمن نشود نماز جمعه باید 
حفظ آرامش باشد.وی در پایان در مورد تعیین اماکنی 
برای تجمعات مردمی اظهار کرد: دستورالعمل هایی در 
حال بررســی است و بر اســاس آن مختصات مکان ها 
بررسی شده و سپس مکان ها مشخص می شود البته این 
دستورالعمل ها در حال بررسی است و وقتی قطعی شود 

برای کل کشور در نظر گرفته می شود.

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح:
تقویتتوانموشکیادامهدارد

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: ایران امروز 
به عنوان یکی از کشورهای دارنده فناوری ساخت انواع 
مهمات هدایت شونده و موشک های نقطه زن، کشوری 
قدرتمند و مقتدر در سطح جهان محسوب می شود. لذا، 
تــداوم و تقویت این فناوری ها از برنامه های اصلی این 
وزارتخانه است.وی با حضور در مجموعه سازمان صنایع 
دفاع از بخش های مختلف این ســازمان بازدید کرد. 
امیر سرتیپ محمدرضا آشتیانی در این بازدید ضمن 
قدردانی از تلاش های صورت گرفته توســط کارکنان 
سازمان صنایع دفاع در تولید انواع محصولات حوزه رزم 
و همچنین مهمات هدایت شونده گفت: پیشرفت های 
دفاعی در واقع نشــانه پیشرفت علمی و برخورداری از 
عقبه دانشی کشور می باشد و توسعه صنعت نظامی و 
دفاعی حرکت در راستای اکتساب دانش و فناوری های 
روز جهان است.وی با بیان اینکه در ساخت انواع موشک و 
مهمات هدایت شونده صنایع مختلفی با یکدیگر همکاری 
می کنند افزود: تولید محصولات راهبردی همچون انواع 
مهمات و موشک های هوشمند اوج پیشرفت و تشریک 
مساعی بین سازمانی است و قدرت مدیریت یکپارچه 
و توانمنــد در بهره گیری از مجموعه های دانش بنیان و 
مجرب است.وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح ادامه 
داد: با وجود تشدید تحریم های ظالمانه که در دو دهه 
اخیر به اوج خود رسیده است، اقدامات  صنعت دفاعی 
در تولید قدرت، اقتدار و بازدارندگی بسیار موثر بوده و 
همین موضــوع، ایران را در حوزه دفاعی و نظامی جزو 
چند کشــور برتر جهان قرار داده است؛ صنعتی که به 
دست جوانان، دانشمندان و فرزندان این سرزمین ارتقاء 
و توسعه یافته و برای پیشــبرد اهداف راهبردی یک 
کشور اهمیت به ســزایی دارد.امیر سرتیپ آشتیانی 
گفت: کشــورهایی که در حوزه دفاع موشکی فعالیت 
و دستاورد دارند به عنوان کشورهای صاحب قدرت در 
سطح جهان مطرح هستند و جمهوری اسلامی ایران 
امروز به عنوان یکی از کشورهای دارنده فناوری ساخت 
انواع مهمات هدایت شــونده و موشک های نقطه زن، 
کشــوری قدرتمند و مقتدر در سطح جهان محسوب 
می شود. لذا، تداوم و تقویت این فناوری ها از برنامه های 

اصلی وزارت دفاع است.

خبر

همدلی| سال هاســت در سطوح مختلف کشور 
بحث درباره پیوستن ایران به دیده بان بین المللی 
مبارزه با پول شویی ادامه دارد. بحثی که هنوز به 
هیچ نتیجه ای نرســیده است و عملا باعث شده 
تا ایران در لیست سیاه این سازمان بین المللی 
باقــی بماند. اتفاقی که باعث شــده تحریم های 
چندجانبه و ســنگینی علیه ایران تحمیل شود 
و عملا بســیاری از تبادلات مالی و تجاری ایران 
با کشــورهای جهان را ناممکن کرده است. در 
زمان دولت قبل، حسن روحانی و اعضای کابینه 
او تلاش های زیادی کردند که لوایح موســوم به 
اف.ای.تی.اف در مجلس شورای اسلامی تصویب 
شــود تا به این ترتیب ایران از لیست سیاه این 
ســازمان بین المللی خارج شــود، اما گروه های 
مخالف دولت و اصول گرایان تندرو به شــدت با 
این اتفاق مخالف بودند. در نتیجه کشمکش های 
سیاسی این لوایح به مجمع تشخیص مصلحت 
نظام رفت و در آنجا نیز تاکنون مســکوت مانده 
اســت. حالا نیز با گذشت یک ســال از دولت 
ســیدابراهیم رئیســی به نظر می رسد که هیچ 
اراده ای برای پیوستن ایران به این سازمان وجود 
نــدارد. در پی این رفتار ایران، آن ســازمان هم 

تصمیم خود درباره ایران را تمدید کرده است. 
دیروز دیده بان بین المللی مبارزه با پول شویی )اف.

ای.تی.اف( اعلام کرد، پاکستان را از فهرست خود 
موســوم به »لیست خاکستری« کشورهایی که 
اقدامات کامل را برای مبارزه با پول شویی و تامین 
مالی تروریســم انجام نمی دهند، خارج می کند؛ 
اقدامی که به سرعت مورد استقبال نخست وزیر 

و دیگر مقامات اسلام آباد قرار گرفت.
به گــزارش خبرگــزاری آسوشــیتدپرس، این 
اطلاعیه توسط راجا کومار، رئیس »نیروی ضربت 
اقدام مالی« در یک کنفرانس خبری در پاریس 
اعلام شــد. اف.ای.تی.اف از پیشرفت قابل توجه 
پاکستان در ارتقا سیاست هایش در مورد »مبارزه 
با پول شویی و مقابله با تامین مالی تروریسم”« 

استقبال کرد.
پاکســتان از ســال ۲۰۱۸ میلادی در لیســت 
خاکستری اف.ای.تی.اف بوده است. قرار داشتن 
در لیست خاکســتری این دیده بان بین المللی 
مســتقر در پاریس می تواند ســرمایه گذاران و 
اعتباردهندگان را فراری بدهد و به صادرت، تولید 
و مصرف لطمه بزنــد. این امر همچنین ممکن 
است بانک های جهانی را نسبت به همکاری با یک 
کشور محتاط کند. این اطلاعیه بدان معناست 
که پاکستان دیگر هدف نظارت های شدید اف.ای.

تی.اف قرار نخواهد گرفت. این تصمیم پس از آن 
اعلام شــد که هیات اف.ای.تی.اف در پاکستان، 
ماه گذشــته یعنی چند ماه پــس از اقدام این 
دیده بان بین المللی اعلام کرد که معتقد اســت 

پاکســتان تقریبا با اقــدام در زمینه های مبارزه 
با پول شــویی و مبارزه با تامین مالی تروریسم، 
از درخواســت های این سازمان پیروی می کند. 
شهباز شریف، نخست وزیر اسلام آباد در توییتی از 
این تصمیم استقبال کرد و گفت:»حذف پاکستان 
از این لیســت اثبات تلاش های پایدار و راسخ ما 
طی ســال های اخیر است. می خواهم به رهبری 
نظامی و مدنی و همچنین تمامی نهادهایی که 
در راســتای دست یابی به موفقیت امروز سخت 
تلاش کردند، تبریک بگویــم.« در همین حال 
آریندام باغچی، ســخنگوی وزارت امور خارجه 
هند در واکنش به این تصمیم، گفت: »اسلام آباد 
تحت فشار این دیده بان جهانی اقداماتی را علیه 
تروریست های شناخته شده انجام داده است، از 
جمله آنهایی که در حملات تروریســتی ۲۰۰۸ 
بمبئی که در آن بیش از ۱۶۰ تن کشته شدند، 
متهم شــده بودند.«   این »لیست خاکستری« 
شــامل کشــورهایی با خطر بالای پول شویی و 
تامین مالی تروریسم است، اما آنهایی که رسما 
متعهد شده اند تا با نیروی ضربت برای به وجود 
آوردن یک سری تغییرات همکاری کنند، شامل 
۳۷ کشــور از جمله آمریکا و دو گروه منطقه ای 
یعنی شورای همکاری خلیج فارس و کمیسیون 

اروپاست.  
در عیــن حال خبرگزاری فرانســه گزارش داده 
که گروه ویژه اقدام مالی اف.ای.تی.اف در بیانیه 
جدید خود کشورهایی را که در فهرست سیاه این 
سازمان قرار دارند، اعلام کرد که بر اساس آن، نام 

ایران همچنان در این فهرست حفظ شده است.
گروه ویژه اقــدام مالی که بر تخلفات مربوط به 
پول شویی و تامین مالی تروریسم کشورها نظارت 
می کند با تکیه بر برخی ادعاها علیه کشورمان، 
نام ایران را در این فهرســت نگه داشته و آورده 
است که جمهوری اسلامی ایران تا زمان تکمیل 
برنامه اقدام در فهرست ســیاه پول شویی باقی 
خواهد ماند. این ســازمان در به روزرسانی جدید 

خود نام میانمار را نیز در فهرست سیاه خود قرار 
داده است و پاکســتان و نیکاراگوئه از فهرست 

خاکستری آن خارج شده اند.
در داخل ایران اما موضوع اف.ای.تی.اف به یکی 
از مهم ترین موضوعات مــورد مجادله دوجناح 
اصلی کشور تبدیلد شده است. حسن روحانی در 
آخرین روزهای ریاست جمهوری خود با ناامیدی 
از تصویب لوایــح باقی مانده اف.ای.تی.اف گفته 
بود که »...ما با همین تعامل ســازنده در اف.ای.

تی.اف به نتیجه رسیدیم و ایران را از لیست سیاه 
خارج کردیم؛ البته بعد از آن ناشی گری هایی در 
داخل شد که بحث دیگری است.« لعیا جنیدی 
معاون حقوقی روحانی هم گفته بود که »به تمام 
سوالات اعضای مجمع تشخیص مصلحت پاسخ 
داده ایم اما آنها گفته اند که جواب ها یا پاسخ داده 

نشده یا دیر پاسخ داده شده است.«
با آغاز سال ۱۴۰۰ و شروع رقابت های انتخاباتی، 
موضــوع اف.ای.تــی.اف هــم وارد چالش های 
انتخاباتی شد. سید ابراهیم رئیسی در رقابت های 
انتخاباتی در روز ۲۲ خــرداد درباره موضع خود 
نسبت به اف.ای.تی.اف گفته بود که »اگر منافع 
ملت در قراردادی تامین شــد ما هیچ مشــکلی 
نداریــم وگرنه نمی توانیم منافع مردم را به حراج 

بگذاریم.«
هرچند با وجود اظهار نظر رئیســی بیشتر نگاه 
ها به سمت مجمع تشخیص مصلحت نظام بود 
چرا که از نظر قانونی این مجمع بود که باید نظر 
نهایی را درباره لوایح اعلام می کرد. منتها در این 
بین برخی تصور می کردند با آمدن رئیسی شاید 
دولت او تصمیــم بگیرد برای تصویب این لوایح 
اقدام جدیدی کند که این مهم تا کنون رخ نداده 
اســت. از طرف دیگر مجمع تشخیص مصلحت 
نظام هم هرچند نظر منفی خــود را درباره این 
لوایح اعلام نکرده، اما با مسکوت گذاشتن آن، این 
پیام را هم به خارج از ایران و هم به داخل ایران 

داده که با آن مخالف است. 

صادق آملی لاریجانی؛ رئیس مجمع تشــیص 
مصلحت نظام در جلسه افتتاح دوره نهم مجمع 
که چندی پیش برگزار شد درباره عملکرد دوره 
قبلی مجمع گفت: »ما ســه سال درگیر مشکل 
کرونــا بودیم، برخــی اعضا دارای ســن بالایی 
بودند و زیر ســاخت حضور مجازی آماده نبود 
اما اجازه ندادیم مســایل اصلی بر زمین بماند و 
مسایل ضروری حل و فصل شد. ۱۱۱ جلسه در 
دور هشــتم برگزار شد و ۳۰ مصوبه به تصویب 
رسید. ۲۵ مصوبه درباره طرح های اختلافی میان 
مجلس و خبرگان، دو مصوبه سیاست های کلی، 
یک مصوبه درباره مقابله با مواد مخدر، یک مصوبه 
الزامات سیاســت های کلی نظام و یک مصوبه 
درباره الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت بود. ۱۹۹ 
جلسه کمیسیون های تخصصی نیز برگزار شده 
است. اکنون آیین نامه داخلی مجمع تهیه شده 
و به مرحله ویرایشی رسیده است. در ۳۴ جلسه 
مجمع تشخیص مصلحت نظام درباره موضوعات 
امنیتی، سیاسی و اقتصادی، تحولات منطقه ای، 
مسایل بین المللی، ارز ترجیحی و اف.ای.تی.اف 
بحث شده است. هیات عالی نظارت۱۱۴ جلسه 
و۴۲ مصوبه داشته است.  چند گزارش مهم هم 
برای رهبری فرستاده شده است.« اما او توضیح 
نــداد که در دوره جدید مجمــع برنامه ای برای 
رســیدگی به این لوایح دارد یا خیر. با این حال 
بســیاری از اعضای کابینه رئیسی می گویند که 
قصدی برای پیوستن به این لوایح ندارند، چون 
تصور می کنند که می توانند فعالیت های تجاری 
جهانــی را بدون حل کردن این مشــکل ادامه 
دهند. هرچند که صحنه عملی اقتصاد ایران چیز 
دیگری را نشان می دهد. در همین حال بسیاری 
از فعالان اقتصادی هم بر این نکته که تأکید دارند 
که گسترش فعالیت های تجاری بازرگانان ایرانی 
نیازمند خروج ایران از این لیست سیاه هست. با 
این حال فعلا به نظر می رسد که قرار نیست این 

استخوان از گلو خارج شود. 

ابقای ایران در کنار کره شمالی و میانمار در لیست سیاه؛ 

استخوانِ FATF در گلو ماند

همدلی|  با شروع اعتراضات در شهرهای مختلف هم دسترسی 
مردم به اینترنت دچار مشکل شده و هم برخی از شبکه های 
اجتماعی مورد اســتقبال مردم فیلتر شده است. در آن اوایل 
برخی مدعی بودند با فروکش کردن اعتراضات فیلترینگ هم 
کاهش می یابد اما حالا مشخص شده که عزم برخی نهادها برای 
ادامه یافتن فیلترینگ شبکه های اجتماعی مانند اینستاگرام و 
واتس آپ جدی است. موضوعی که از نظر کارشناسان مختلف 
می توانــد هزینه های زیادی به مردم تحمیل کند. از جمله آن 
که طی سال های اخیر بسیاری از مردم کسب وکارهای کوچکی 
را در شبکه های اجتماعی راه اندازی کرده اند که با فیلتر شدن 

آن ها ضربه های سختی را متحمل شده اند.
پیش از رونق گرفتن اینســتاگرام مردم در تلگرام کانال های 
مختلفی راه اندازی کرده بودند و از آن طریق کســب وکار خود 
را توســعه دادند، اما با فیتلر شــدن این پیام رسان قدرتمند، 
کســب وکار مردم  در ســایر شــبکه ها بخصوص اینستاگرام 
رونق گرفت. حالا با فیلتر شــدن اینستاگرام و محدود شدن 
دسترسی مردم به اینترنت نگرانی های جدی در سطح جامعه 
شــکل گرفته است. هرچند که برخی ابراز امیدواری می کنند 

که ممکن اســت این فیتلرینگ پایان یابد، اما سخنان دیروز 
رئیس سازمان پدافند غیرعامل نشان داد که نمی توان خیلی 

به آن امیدوار بود. 
به گزارش خبرگزاری فارس،  ســردار غلامرضا جلالی رئیس 
ســازمان پدافند غیر عامل دیروز شــنبه )۳۰ مهر( در حاشیه 
پنجمین  همایش ملی پدافند شهری در جمع خبرنگاران در 
رابطه با فیلترینگ دو پلتفرم اینســتاگرام و واتس اپ، گفت: 
»پلتفرم هایی که به عنوان شبکه اجتماعی مورد استفاده قرار 
می گیرد، معمولا باید در چارچوب قوانین و مقررات کشــورها 
اقدامات خود را به انجام برسانند. موضوع اصلی و در اولویتی که 
باید همه بر آن متعهد باشند، حفظ امنیت برای مردم است.« 
رئیس ســازمان پدافند غیر عامل تصریح کرد: »امنیت نقش 
زیرســاختی برای همه حوزه ها دارد و در نبود امنیت، اقتصاد، 
فرهنگ، فضای سیاسی و اجتماعی هم خالی از معنا است . این 
دو پلتفرم در گذشته هم نشان داده اند که تابع قوانین جمهوری 
اسلامی نیستند و حاضر نشدند شرایطی را که وزارت ارتباطات 
برای آن ها تعریف کرده اســت را بپذیرند. در حوادث اخیر هم 

نقش فعال آنها دیده شده است.«

وی اظهار کرد: »این دوپلتفرم در حوادث اخیر، نوعی هماهنگی 
با دشمن در خارج از کشور و با منافقین و رژیم صهیونیستی 
داشتند و این اثبات شده است، بنابراین شورای امنیت کشور 
تصمیم گرفت که تا زمانی که امنیت کشور احساس کند که 
تضمینــی ندارد؛ این پلتفرم ها را متوقف کند. از ســوی دیگر  
شورای عالی فضای مجازی مبتنی بر تامین نیازمندی های مردم 
برای توسعه و تقویت زیرساخت های داخلی اقداماتی در دست 
انجام دارد تا به اقتصاد مردم و مشاغلی که در آنجا است کمک 
کرده باشد. شــاهد یک مهاجرت نرمی در شبکه های داخلی 
هستیم که توسط مردم به صورت ارادی انجام  می شود. تلاش 
زیادی شده است که مشاغل مستقر در این حوزه ها، جانمایی 
شود و ابزارهای کمکی برایش پیش بینی شود که مشاغل مردم 

آسیب نبیند.«
جلالی خاطر نشان کرد: »رفع فیلتر باید در شورای امنیت کشور 
جمع بندی شود. یکی از شروط این است که این دو پلتفرم باید 
در داخل ایران نماینده داشته باشند و مقررات و قوانین  کشور را 
انجام دهند و تشخیص اولیه شورای امنیت کشور بر این است 

که این دو پلتفرم  مُخل امنیت مردم هستند.«

پدافند غیرعامل هم مدعی واتس آپ و اینستاگرام شد

ســردار تنگسیری گفت: در مدت یک ســال ونیم درگیری 
مســتقیم با آمریکایی ها توانســتیم بیش از ۵۲ نفر تلفات 

بگیریم و در مقابل، ما ۹ شهید دادیم.
به گزارش باشــگاه خبرنــگاران جوان، دریــادار »علیرضا 
تنگســیری« فرمانــده نیروی دریایی ســپاه اظهــار کرد: 
»آمریکایی هــا در برابر کار هایی که انجــام می دهیم، ضد 
آن را انجــام می دهند؛ لذا ما هم بایــد تجهیزات جدیدی 
از جمله حملــه از فاصله دور آن هم با دقت بالاتر، افزایش 
سرعت و رادارگریزی بیشتر را بکار بگیریم. بر همین اساس، 
شــناور هایی که بعد از دفاع مقدس ساختیم، مانند شناور 
کلاس ذوالفقار، موشــک های دریایی بــر روی آن ها نصب 
کردیم و سرعت شان را هم افزایش دادیم؛ یعنی از ۵۵ نات 
به ۷۵ نات و ســپس به ۹۰ نات رساندیم و سعی می کنیم 
که در آینده ســرعت این شناور ها را از ۹۰ نات هم افزایش 
دهیم؛ این  در حالی است که سرعت سریع ترین شناور های 

دریایی آمریکا در این کلاس، ۳۵ نات است.«
او گفت: »نیروی دریایی سپاه با استفاده از قایق های تندرو 
در مدت یک ســال و نیم درگیری مستقیم با آمریکایی ها 

توانســت بیش از ۵۲ نفر تلفات از آن ها بگیرد و در مقابل، 
ما ۹ شــهید دادیم؛ همچنین در این مدت ما چهار قایق را 
از دست دادیم، ولی آمریکایی ها سه فروند ناو شامل ناوهای 
ساموئل رابرت، سی اور ســی تی و سانگاری و نیز دو فروند 

بالگرد را از دست دادند.«
فرمانده نیروی دریایی ســپاه اعلام کرد: »شــناور شــهید 

»باقری« که در آینده ســاخت آن به اتمام می رسد، علاوه 
بر داشــتن یک ناوگروه در داخل خــود، باند پرواز هم دارد 
که پهپاد می تواند از روی آن حرکت کرده و به پرواز درآید 
و در بازگشــت هم می تواند بر روی آن بنشــیند؛ شناوری 
کــه طول آن ۲۴۰ متر با ارتفــاع ۲۱ متر، مجهز به بالگرد، 
موشک و پهپاد است؛ این شناور به گونه ای در حال ساخت 
است که از روی عرشــه آن حدود ۶۰ پهپاد می تواند پرواز 
کند و بنشیند؛ چون بر روی عرشه، باند پروازی پیش بینی 

شده است. 
مأموریت اصلی نیروی دریایی ســپاه در خلیج فارس است؛ 
اما در خارج از مدار تعیین شــده برای مأموریت های نیروی 
دریایی ارتش در دریای عمان، با این نیرو همراه و هماهنگ 
هســتیم؛ برای اینکــه مســیر را برای عبور کشــتی های 
کشــورمان عادی و امن کنیم؛ البته سپاه به دنبال ساخت 
شــناور های بزرگ نیست و آنچه را با ســاخت شناور های 
شهیدان »سلیمانی«، »مهدوی« و »باقری« دنبال می کند، 
اســتفاده از این نوع شــناور ها به عنوان پایگاه های ســیار 

قایق های کلاس »عاشورا« است.«

روایت دریادار تنگسیری از برخوردهای دریایی ایران و آمریکا

آمریکایی ها 52 نفر تلفات داده اند 
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